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عرضه سه نسخه ویژه از برند خودروسازی مینی تا سال ۲۰۲۳تویوتا در برنامه تولید خود به خاطر کمبود تراشه عقب نشینی کرد

این برند خودروسازی بیستمین سالگرد فروش خود را 
 Resolute، در ماه مارس جشن می گیرد. نسخه های
Untamed و Untold بــه ترتیب برای مدل های 

کوپر، کانتریمن و کلوبمن در دسترس هستند.
 مینی به مناسبت بیستمین سالگرد فروش خودرو های کوچک در 
آمریکای شمالی، سه مدل نسخه ویژه را آماده می کند که تقریباً برای 
کل خط تولید در دسترس خواهد بود؛ این خودروها قرار است در چین 
ساخته شود و نکته حائز اهمیت این است که در ساخت آنها از نوعی 
فلز خاص استفاده شده است.کوپر Hardtop را می توان به عنوان 

نسخه Resolute Edition سفارش داد که با رنگ سبز Rebel روی بدنه و رنگ سفید برای درپوش آینه ها و سقف ارائه می شود. نسخه 
کانورتیبل با رویه پارچه ای مشکی و چرخ های ۱۸ اینچی مشکی ارائه می شود که این پکیج در هاچ بک برقی کوپر S E نیز موجود است. 

 مدل  کانتریمن را می توان با بسته جدید ادیشن، که از رنگ بیرونی مومنتوم گری استفاده می کند، خرید. در داخل، یک پنل با نور پس زمینه که 
منظره ای از کوه را به نمایش می گذارد در سراسر داشبورد کشیده شده است و روکش های چرمی صندلی ها را زیبا کرده است. 

برند خودروسازی مینی می گوید که ۶۰ درصد از فروش خود را به ساخت خودرو های سفارشی اختصاص داده و امیدوار است که این سه  
نسخه ویژه انتخاب های بیشتری را در اختیار مشتریان قرار دهد. تولید این خودروها در ماه مارس آغاز می شود و شرکت می گوید این خودروها 
در آوریل ۲۰۲۲ در نمایندگی ها در دسترس خواهد بود. مینی کوپر  Resolute Edition  از ۳۶ هزار و ۷۵۰ دلار برای هارد تاپ و ۴۱ هزار 
 Untamed Edition از ۴۲ هزار و ۵۰۰ دلار و Untold Edition Clubman .و ۲۵۰ دلار برای مدل کانورتیبل شروع می شود

Clubman از ۴۲ هزار و ۷۵۰ دلار شروع می شود.

در سه ماه آینده، برنامه تولید شرکت خودروسازی 
ژاپنی تویوتا، تعدیل شده و کاهش می یابد. دلیل آن 
هم مشکلات جهانی تأمین قطعات به ویژه قطعاتی 

که به تراشه نیاز دارند. 
مشتریان تویوتا در بسیاری از نقاط دنیا مجبورند چند ماه صبر کنند 
تا خودروی خریداری شده ی آنها به دست شان برسد.به گفته ی 
شیوری هاشیموتو Shiori Hashimoto  سخنگوی تویوتا 
در مقایسه با برنامه ریزی های انجام شده در قبل، تولید خودرو در 
تویوتا موتور ژاپن در ماه آوریل ۲۰ درصد، در ماه مه ۱۰ درصد و در 

ماه ژوئن ۵ درصد کاهش خواهد داشت. وی گفت: تحت عنوان»برنامه ی ریکاوری« تویوتا قصد جبران کاهش تولید خودرو در سال گذشته 
به خاطر شیوع جهانی کرونا را داشت و این کاهشی که برای سه ماهه بعدی در نظر گرفته شده، ارقام بالایی نیست و »تولید همچنان در 
سطح بالایی باقی خواهد ماند. ما تلاش می کنیم که خودروی مشتریان در اسرع وقت به دست شان برسد.«مدیریت تویوتا در گفت و گو 
با کارگران خط، »با اشاره به دشواری های« تأمین مجاب شده است که در تولید خودرو در سه ماه آینده تعدیل داشته باشد. حتی امکان 

دارد بر اساس شرایط پیش رو تغییرات دیگری هم در برنامه تولید ایجاد شود. با این حال تویوتا از ارائه عدد و رقم خودداری کرده است.
سال گذشته تویوتا ۲.۸۸ میلیون دستگاه خودروی سدان کمری، پریوس هیبریدی و مدل های لاکچری لکسوس در کارخانه های داخل 
ژاپن تولید کرده است. در صورتی که تولیدات سایر اعضای گروه خودروسازی تویوتا از جمله کامیون سازی هینو Hino و خودروسازی 
دایهاتسو هم در این آمار گنجانده شود، تعداد تولید گروه خودروسازی تویوتا موتور در ژاپن به ۳.۸9 میلیون دستگاه در ژاپن و کل تولیدات این 

گروه در سطح جهانی در سال ۲۰۲۱ به ۱۰ میلیون دستگاه رسیده است.

مگاموتور؛ اولين شركت توليدي قواي محركه است كه دانش بنيان شد

مدیرعامل شرکت مگاموتور از اخذ گواهینامه تائیدیه دانش بنیان براي 3 بخش 
 ABS موتور بهبود یافته تیبا، موتور توربو شارژ و مجموعه ترمز دیسکی مجهز به
شاهین، خبر داد و گفت: این اتفاق باعث کاهش قیمت و افزایش کیفیت قواي 

محرکه محصولات گروه خودروسازي سایپا خواهد شد.
عباس شهریاري درباره اینکه شرکت مگاموتور در سه بخش با همت مهندسان داخلي خود توانسته 
است، دانش بنیان شود و این امر بر کیفیت و قیمت محصولات اثر مي گذارد، اظهارداشت: با ارزیابی 
کارگروه تشخیص صلاحیت شرکت ها و موسسات دانش بنیان معاونت علمی و فناوري ریاست 

جمهوري، شرکت مگاموتور موفق به اخذ گواهی تائیدیه شرکت دانش بنیان شد.
او با بیان اینکه شرایط بسیار سختگیرانه براي اعطاي مجوز دانش بنیان به شرکت هاي بزرگ مانند مگاموتور، وجود دارد، افزود: دانش 
بنیان شدن مجموعه هاي تولیدي و صنعتي در ۳ سطح درجه بندي شده است که در بهترین حالت، شرکت دانش بنیان شده مي تواند از 
مزیت هاي چون معافیت از مالیات، تخفیف در تعرفه گمرکي براي واردات قطعات، دریافت تسهیلات با نرخ سود ۸ درصد و ثبت به عنوان 

مجموعه دانش بنیان در سایت معاونت علمي ریاست جمهوري برخوردار شود.
مدیرعامل شرکت مگاموتور با تاکید بر اینکه دانش بنیان شدن یک مجموعه صنعتي بسیار ارزشمند است، گفت: سخت گیري در این 
حوزه به خصوص در مورد شرکت هاي بزرگ بسیار زیاد است ولي با همت کارشناسان و مهندسان مجموعه مگاموتور موفق شدیم در سه 
بخش موتور بهبود یافته تیبا، موتور توربو شارژ و مجموعه ترمز دیسکی مجهز به ABS شاهین گواهینامه تائیدیه دانش بنیان دریافت کنیم. 
او با بیان اینکه شرکت هاي که طبق چارچوب خاص  داراي یک تکنولوژي خاص باشند، آن شرکت دانش بنیان خواهد شد، تصریح کرد: 
در حال حاضر شرکت مگاموتور در سه بخش یاد شده، موفق به اخذ گرید ۳شده و تمام تلاش بر این است که تا اردیبهشت ماه گرید یک 

حاصل شود، در چنین شرایطي مي توان از تمام تسهیلات عنوان شده بهره مند شد.
شهریاري گفت: شرکت مگاموتور اولین شرکت تولیدي قواي محرکه در ایران است که توانست دانش بنیان شود، لذا براي سال پیش رو 

در نظر داریم که در مورد سایر محصولات مانند گیربکس خودرو شاهین به  سمت دانش بنیان شدن حرکت کنیم.
شرکت مگاموتور با طراحی و تولید قوای محرکه محصولات جدید گروه سایپا توانسته است ضمن برآورده سازی نیازمندی های گروه 
سایپا، موفق به تولید محصولات مطابق با الزامات و استانداردهای روز قوای محرکه با توان و دانش متخصصان داخلی وکاهش وابستگی 
به خارج از کشور شود؛ دراین میان ارتقاء سطح دانش بنیانی برای کلیه محصولات و طرح های توسعه ای در دستور کار قرار گرفته است.

1۵ هزار دستگاه خودرو صادر خواهيم كرد 

خطیبی مدیر عامل ایران خودرو می گوید: ایران خودرو در سال ۱۴۰۱، ۱۵ هزار 
دستگاه خودرو صادرات خواهد داشت که ۱۵ درصد رشد نسبت به امسال را شامل 

خواهد شد. 
خطیبی می گوید: در سال ۱۴۰۱، 9۵ درصد محصولات ایران خودرو با کیفیت و بدون زیان خواهد 
بود.کیفیت خودرو چند وقت است مورد انتقاد بسیاری از کارشناسان قرار گرفته است؛ به  طوری که 
اخیرا آقای هادیانفر رئیس پلیس کشور کیفیت خودروها را مورد نقد قرار داده و خودروهای داخلی را 
ارابه مرگ خوانده است. رئیس جمهور که چندی پیش از ایران خودرو بازدید کرد به افزایش کیفیت 
سفارش کردند. او پس از حضور در این کارخانه تولیدی دستوراتی صادر کرد.الف( هرگونه استفاده از قطعات با کیفیت پایین در مونتاژ خودرو 
از ابتدای سال ۱۴۰۱ مطلقا ممنوع است و دستگاههای مسئول موظفند با عرضه قطعات یدکی تقلبی و قاچاق به ویژه قطعات پر مصرف 
و موثر بر ایمنی خودرو نیز مقابله نمایند.ب( خودروهای عرضه شده به بازار از ابتدای سال ۱۴۰۱، می بایست حداقل با ۳ سال یا پیمایش 
۶۰ هزار کیلومتر، ضمانت شوند. از زمانی که کیفیت مورد نقد گرفته است نمایندگان مجلس دخالت های دولت را مقصر اصلی در کاهش 
کیفیت دانسته اند به طوری که محمدصالحی دارانی عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس گفته بود افزایش کیفیت خودرو 

در گرو دخالت نکردن دولت است.

 Stellantis ساخت خودرو های مقرون به صرفه در دستور كار

گزارش ها نشان می دهد که شــرکت Stellantis برای طبقه متوسط، به دنبال 
ساخت BEVهای مقرون به صرفه است. 

اکنون خرید یک خودروی جدید، کمی دشوار شده است. به لطف مجموعه ای از عوامل مانند کمبود 
جهانی تراشه و همه گیری کرونا، قیمت خودروی نو و دست دوم از همیشه گرانتر شده است.

این امر باعث شده است که بسیاری از مصرف کنندگان تصمیم خرید خودرو خود را به حالت تعلیق 
در بیاورند، در حالی که برخی دیگر مجبور شده اند به مدلی پایینتر از هدف مد نظر خود رضایت دهند 
و این روند قیمت گذاری جدید، باعث نگرانی های زیادی برای مردم و کارلوس تاوارس مدیر عامل 
Stellantis شده است.میانگین قیمت خرید یک خودروی جدید اخیراً به بالای ۴۷۰۰۰ دلار رسیده است و طبق گزارش ها، آمریکایی ها 
به طور متوسط ۴۷۰۷۷ دلار برای خرید یک خودروی جدید هزینه می کنند. در سال ۲۰۲۱ هزینه متوسط یک خودروی جدید در مقایسه 

با داده های قیمت گذاری در سال ۲۰۲۰ به میزان ۶۲۲۰ دلار افزایش یافته بود و به نظر می رسد این روند افزایش قیمت، ادامه دار باشد.
مدیر عامل شرکت Stellantis، کارلوس تاوارس در این باره گفت: من بسیار نگران افزایش قیمت ها هستم. برای رفع این مشکل، 
شرکت Stellantis به دنبال استراتژی جدید خود برای سال ۲۰۳۰، در حال کار روی ساخت BEVهای مقرون به صرفه است. گفته 

می شود این شرکت قصد دارد تا سال ۲۰۳۰ از ۲۵ خودروی جدید در این حوزه رونمایی کند.

رندر خودروی فولکس واگن پاسات 2024 به نمایش درآمد 

 Kolesa رندر خودروی پاسات ۲۰۲۴ شرکت فولکس واگن توسط سایت روسی
به نمایش گذاشته شد. 

کاهش فروش سدان های سایز متوسط باعث شد چندین خودروساز فروش خود را برای بازارهای 
منتخب محدود کنند یا این بخش را به کلی کنار بگذارند.

اما شرکت خودروساز آلمانی فولکس واگن نمی خواست یکی از قدیمی ترین خودروهای خود، یعنی 
خودروی پاسات را کنار بگذارد. راه حل فولکس واگن این است که عرضه این سدان را در بیشتر نقاط 

اروپا متوقف کند و با این خودرو، به عنوان یک استیشن واگن ادامه دهد.
در این راستا، به تازگی نسل بعدی خودروی Passat Variant در حال آزمایش با چهره جدید دیده شد. این خودرو در حال حاضر 

استتار زیادی دارد اما این نکته مانعی برای بررسی آن نیست.
گزارش ها حاکی از آن است که سایت روسی Kolesa.ru دست به کار شده و نشان داده که این خودرو بازطراحی شده، بدون پوشش 
چه شکلی خواهد بود. این نشریه روسی تخمین می زند که نسل بعدی پاسات از چراغ های جلویی مانند گلف برخوردار خواهد بود. همچنین 

رندر ارائه شده، خط سقف شیک تر و پنجره های بزرگتری را به نمایش گذاشته است.
در حال حاضر، نسل بعدی پاسات در مراحل اولیه توسعه قرار دارد و اطلاعات کمی در مورد گزینه های پیشرانه آن وجود دارد. شایان ذکر 

است، شرکت فولکس واگن در آمریکا، تولید پاسات را برای مدل سال ۲۰۲۲ متوقف کرد.

وزیر صمت با بیــان این که تولید خودرو 
در ســال آینده ۵۰درصد افزایش خواهد 
داشت درباره وجود مافیای خودرو گفت: 
مافیا وجود دارد اما در جاهایی که شاید با 

تصور مردم متفاوت باشد. 
سید رضا فاطمی امین با حضور در برنامه نگاه یک 
شبکه یک سیما ابراز کرد: برنامه دوساله برای بهبود 
وضع خودرو داریم و بعضی از طرح ها شش ماهه و 

یک ساله می باشد.
فاطمی امین گفت: به مــردم اطمینان می دهیم 
از اواســط سال آینده بســیاری از مسائل در زمینه 
قرعه کشی، کیفیت و موضوعات دیگر یک به یک 
حل خواهد شد ولی یک دوره ۲ساله نیاز دارد تا به طور 

کامل بتوانیم این مسائل را حل کنیم.
وی درباره دستورالعمل ۸ماده ای رئیس جمهور برای 
صنعت خودروســازی هم گفت: برای این ۸ محور 
مطالعه شده است و از ابتدای شهریور حداقل هفته ای 

دو تا سه جلسه در حوزه خودرو داشتم.
وی خاطرنشــان کــرد: وزارت صمــت از ادغام 
۴ وزارتخانه تشــکیل شد اما خودرو به تنهایی یک 
وزارتخانه است چون به اندازه یک وزارتخانه حاشیه 

و دغدغه دارد.
وی تصریح کرد: دستورالعمل ۸ماده ای یک اقدام 
بزرگ است به عنوان نمونه یکی از موضوعاتی که 
مطرح شد این است که ســال آینده تولید خودرو 
یک ونیم برابر شود، امسال کمتر از ۱میلیون خودرو 

تولید خواهد شد.
وزیر صمت گفت: نکته اینجاست که این اهداف را 
ما به تنهایی ترسیم نکردیم بلکه برای تک تک این 
محورها با شرکت های خودروسازی بررسی کردیم 
و این یک برنامه یکپارچه است و الآن میزان تولید 

ماهانه ایران خودرو در سال آینده مشخص است.
وی اضافه کرد: تولید خودرو در سال آینده ۵۰ درصد 
افزایش خواهد داشت البته باید زیرساخت ها فراهم 
شود و یکی از زیرساخت ها، تأمین مالی زنجیره است.
وی ادامه داد: ایران خودرو در سال آینده خودروهای 
۴۰۵ و سمند و سایپا هم تیبا را از رده خارج خواهند 

کرد که این اقدام کم نظیری است.
فاطمی امیــن گفت: برنامه ریــزی برای معرفی 
۳خودروی جدید در سال آینده انجام شده است و ما 

این اهداف و دستورالعمل را کنترل می کنیم.
وی درباره وجود مافیــای خودرو هم گفت: مافیا 
وجــود دارد اما در جاهایی که شــاید با تصور مردم 
متفاوت باشد یعنی ما یک شبکه هایی داریم که منافع 
اینها اجازه نمی دهد که اتفاقات خوبی بیفتد و یک 
منافعی شکل گرفته است که با منافع مردم هم راستا 
 نیست بنابراین وظیفه ما شناسایی اینها و حل مسائل

 است.
وی خاطرنشان کرد: باید مدیریت خودروسازی را 
به مردم واگذار کنیم یعنی دولت خارج شــود، الآن 
دولت سهم کوچکی در ایران خودرو و سایپا دارد اما 
یکی از نقص ها، ساختار سهامداری ایران خودرو و 
سایپاست، در یک دوره هایی به اشتباه ایران خودرو 
و ســایپا سهامدار خودشان شدند یعنی سایپا درآمد 
داشته است و به جای اینکه درآمد را صرف تحقیق 
و توســعه محصول کند خودش ۴۰ درصد از سهام 
شــرکت را خریداری کرده است که این شرایط دو 

نقص دارد؛ اول اینکه منابع از تولید خارج شد و دوم 
اینکه مدیرعامل سایپا، مدیرعامل شرکتی را تعیین 
می کند که این شــرکت به هیئت مدیره ای که در 
شرکت سایپا باشد رأی می دهد و هیئت مدیره سایپا، 
مدیرعامل را تعیین می کند البته در مورد ایران خودرو 
این شرایط خفیف تر است و یکی از دستورات رئیس 

جمهور اصلاح این شرایط است.
وزیر صمت گفت: مشــکلات صنعت خودرو زیاد 
است اما قابل حل است. فاطمی امین گفت: ممنوع 
شدن واردات خودرو برای حمایت از صنعت خودرو 

نبود بلکه برای مدیریت تراز ارزی کشور بود.
وی دربــاره واردات خودرو افزود: واردات خودرو در 
سال 9۷ به دلیل تراز ارزی کشور ممنوع شد چون در 
آن زمان تحریم ها اعمال شد و فروش نفت کاهش 
پیدا کرد و برای اینکه مصارف ارزی مدیریت شود 
واردات یک سری کالاها از جمله خودرو ممنوع شد 
و مصوبه آن تا اواخر اردیبهشت سال آینده به نوعی 
فرصت دارد و در دولت قصد نداریم آن را تمدید کنیم 
و به طور خودکار از اواخر اردیبهشت سال آینده واردات 

خودرو آزاد خواهد شد.
وی با یادآوری اینکه »در سنوات گذشته تا یکصد 
هزار خودرو واردات داشتیم« ادامه داد: فکر نمی کنم 

در سال آینده بیش از این تعداد واردات انجام شود.
وی خاطرنشان کرد: در کشور حدود یک میلیون و 
پانصد هزار تقاضا وجود دارد اما عرضه تولیدات داخل 
در این سال ها به یک میلیون رسیده است بنابراین 
این فاصله را خودروساز پوشش نداده است تا جلوی 

واردات را بگیرد.
فاطمی امین عنوان کرد: تراز ارزی کشــور روند 
بسیار خوبی دارد و امسال به بیش از ۴۷ میلیارد دلار 
صادرات غیرنفتی خواهیم رسید، سال گذشته این رقم 
۳۵ میلیارد دلار بود بنابراین یک کار جهشی و بزرگ 
در حوزه صادرات اتفاق افتاد و در سال آینده نگران 
تراز ارزی نخواهیم بود و دیگر لازم نیست به خاطر 
اینکه مصارف ارزی مدیریت شــود واردات خودرو 
ممنوع گردد و از طرفی به لحاظ رقابت و این که شائبه 

انحصار نباشد لازم است این کار صورت پذیرد.
وزیر صمت با اشاره به اینکه واردات خودرو ضوابطی 
دارد که آیین نامه دولت است گفت: افرادی که واردات 
خودرو می کنند باید شــبکه خدمات پس از فروش 
داشته باشند و همچنین ضوابط گذشته اجرا خواهد 

شد.
فاطمی امین گفت: از اواســط سال آینده به تدریج 
قرعه کشی حذف می شــود و این طور نیست که از 
ابتدای سال ۱۴۰۱ قرعه کشی نداشته باشیم چون 

هنوز تولید در حال رشد است و با تقاضا فاصله دارد.
وی درباره حذف قرعه کشی خودرو در سال آینده 
افزود: برآورد ما این اســت که نیاز خودرو در ایران 

حداکثر ۱میلیون و ۵۰۰ هزار دستگاه است.
وی ادامه داد: بــرآورد می کنم تعداد قابل توجهی 
خودرو وارد خواهد شد چون سه سال واردات خودرو 
نداشتیم یک تقاضای انباشته وجود دارد و می تواند تا 
یکصد هزار خودرو و شاید بیشتر واردات انجام شود 
چون دولت این محدودیت را ندارد بنابراین واردات 
خــودرو و افزایش تولید داخل، بازار را تأمین خواهد 

کرد.
وی متذکر شــد: وقتی خودرو به اندازه کافی باشد 

دیگر انگیزه سوداگری موضوعیت ندارد.
وی تصریح کرد: ســال آینــده ۱۵ درصد قیمت 
تمام شــده خودرو کاهش پیدا می کند که این زیان 
خودروساز را کاهش می دهد الآن قیمت تمام شده 
بیشــتر خودروها بالاتر از قیمت فروش آن است و 
این زیان موجب می شــود خودروساز در تولید دچار 

مشکل شود.
وزیر صمت درباره دونرخی بودن خودرو و اختلاف 
زیاد با بازار در ســال آینده گفت: قطعاً کاهش پیدا 
می کند چون الآن جذابیت وجود دارد و تقاضا بیشتر از 
عرضه می باشد و بین قیمت بازار با قیمت تولید فاصله 

وجود دارد بنابراین با تعادل بازار، تنظیم می شود.
وزیر صمت درباره تحقق هدف رشــد ۸درصدی 
اقتصاد اظهار کرد: در دهه گذشــته رشد اقتصادی 
بسیار پایینی داشتیم حتی در برخی سال ها منفی بود و 
اگر در سال ۱۴۰۱ رشد ۸ درصد داشته باشیم به سال 
9۶ و 9۷ می رسیم یعنی از سال 9۷ تا پایان ۱۴۰۰ 
رشــدها به گونه ای بود که سطح تولید پایین تر آمد 
بنابراین زیرساخت ها وجود دارد و ما سرمایه گذاری 
زیادی برای افزایش تولید و نرخ رشد نیاز نداریم و باید 
سه مؤلفه اصلی مواد اولیه، تأمین مالی و سرمایه در 

گردش و تقاضا را با هم هماهنگ کنیم.
وی ادامــه داد: در بخش تقاضا، تقاضای داخلی تا 
حدی با اصلاح دســتمزدها، تحریک تقاضا، اعتبار 
خریدار و صادرات افزایش پیدا می کند، یکی از اولین 
کارهایی که در دولت سیزدهم انجام دادیم کاهش 
موانع صادرات بود و یک رشد فزاینده را در چند ماه 
گذشته شاهد هستیم بنابراین برای محصول داخلی، 

تقاضا ایجاد می کنیم.
فاطمی امین گفت: در بخش تأمین مالی دو طرح 
پرداخت تسهیلات مبتنی بر صورت حساب و تأمین 
مالی زنجیره ای را امسال شروع کردیم، در این طرحی 
که از سه ماه گذشته با همکاری بانک مرکزی آغاز 
کردیم تسهیلاتی که به واحدهای تولیدی پرداخت 
می شود بر اساس صورت حسابی که در سامانه جامع 
تجارت صادر می شود مستقیم به حساب فروشنده 
واریز می شود بنابراین تقریباً انحراف منابع را از بین 

می بریم و منابع موجود باعث می شــود سرمایه در 
گردش برای واحدهای تولیدی بهتر تأمین شود.

وی خاطرنشان کرد: برآورد می کنم با طرح پرداخت 
تســهیلات مبتنی بر صورت حساب و تأمین مالی 
زنجیره ای از اواســط ســال آینده تقریباً ۷۰ درصد 

مشکلات در سرمایه در گردش حل شود.
وی تصریح کرد: یکــی از کارهایی که در بخش 
مواد اولیه متمرکز شدم بازار کالاهای پایه است، یک 
اتفاق عجیبی در اقتصاد ایران طی سه تا چهار ماه 
اخیر افتاد و شاهد بودیم قیمت ارز تا ۳۰ هزار تومان 
افزایش داشت ولی پایین آمد، در چند ماه گذشته گاز 
واحدهای فولادی قطع شــد یا در بعضی موارد به 
یک ســوم رسید اما قیمت فولاد کاهش پیدا کرد و 
ورق، میلگرد و شمش الآن ارزان تر از شهریور است؛ 
در این زمینه یک ســازوکاری در بورس کالا ایجاد 
کردیــم ۲۵ ابزار طراحی کردیم که از این تعداد ۱۵ 
ابزار را اجرایی کردیم بنابراین نه تنها قیمت ها کاهش 
پیدا کرد بلکه سهمیه بندی را در بسیاری از مواد از 

بین بردیم.
وزیر صمت گفــت: در زمان حاضر در حوزه ورق، 
فولاد، میلگرد و فلزات به طور کامل ســهمیه بندی 
را حــذف کردیم همچنین در بخش پتروشــیمی 
هم این کار آغاز شــده است البته امکانات زیادی از 
قبیل خریدهای آتی را ایجاد کردیم یعنی تولیدکننده 
می تواند برای چند ماه آینده از امروز ورق خریداری 
کند که این کار موجب حذف نگرانی برای تولید ۳ ماه 

آینده می شود.
ســید رضا فاطمی امین وزیر صمت اضافه کرد: 
اصلاح ســاختار بازار کالای پایه که با بورس کالا 

انجام شد ادامه خواهد داشت.
فاطمی امین ادامه داد: برای سال آینده آمادگی داریم 
که تأمین مواد اولیه با قیمت مناسب و در دسترس 
بــودن را انجام دهیم همچنین در تولید با موضوع 
ســرمایه در گردش و دو طرح پرداخت تسهیلات 
مبتنی بر صورت حساب و تأمین مالی زنجیره ای و 
در بازار با صادرات، تحریک تقاضا و اعتبار خریدار این 

زنجیره را کامل کنیم.

وی در پاســخ به سؤالی مبنی بر اینکه »آیا سال 
آینده حذف تعهد ارزی صورت می گیرد؟« گفت: خیر، 
شرایط را ما تسهیل کردیم چون درآمد ارزی مناسب 
شــد مثلًا شــرایط امکان واردات در برابر صادرات 
تسهیل شد، برای طرح های خدمات فنی مهندسی 
تسهیلات بیشتری قرار دادیم و امکان سرمایه گذاری 
در خارج از کشور را فراهم کردیم، البته هنوز الزام به 
اظهار صادرات و بازگشت ارز وجود دارد اما موانع آن 

را برطرف کردیم.
وزیر صمت خاطرنشــان کرد: قطعی گاز و برق 
ضربه شدیدی به تولید می زند، در این زمینه چند کار 
مشخص انجام دادیم؛ اول ۱۰هزار مگاوات نیروگاه 
در بخش صنعت شروع به احداث شد که سه تا چهار 
ســال آینده به بهره برداری می رسد و نیاز صنعت را 
تأمین می کنــد و دوم قیمت گاز برای نیروگاه های 
تحت مدیریت وزارت نیرو و نیروگاه های واحدهای 
صنعتی یک قیمت واحد شــد و ســوم بازار برق را 
متشکل می کنیم که مباحث نیروگاه مجازی را مطرح 
می کند و چهارم اینکه طرح هایی در حوزه کاهش 
مصرف انرژی در صنعت است که به آن می پردازیم 
که با این طرح ها در چند سال آینده مسائل ما را در 

حوزه برق برطرف می کند.
وزیر صمت درباره برنامه حمایت از صادرات گفت: 
در ۷ ماه گذشــته با ۷ کشــور مذاکره کردم که به 
۴کشور سفر کردم و مسئولان ۳ کشور به ایران سفر 
کردند که این کشورها مکمل ما در تجارت بین المللی 
هستند، ما ظرفیت هایی در ایران داریم که مورد نیاز 
این کشورهاست و در تمام کشورهایی که سفر کردم 
نسبت به اســتفاده از فناوری های موجود در ایران 

اعلام آمادگی کردند.
وی افزود: در تجــارت خارجی به ۳ راهبرد توجه 
می کنیم؛ اول ارتباط کسب وکار با کسب وکار است، ما 
زمانی در صادرات موفق می شویم که کسب وکارهای 
ایرانی با کســب وکارهای ازبکستانی، ارمنستانی، 

روسی، قطری و عمانی ارتباط پیدا کنند.
فاطمی امین ادامه داد: تا زمانی که ارتباط فقط در 
سطح دولت ها باشد دستخوش مسائل سیاسی خواهد 
شد، در سوریه شاهد هستیم کشورهایی که معارض 
بودند و علیه مردم سوریه کار کردند الآن شرکت های 
این کشورها با شرکت های سوریه ای کار می کنند 

چون بین شرکت ها ارتباط وجود دارد.
وی گفت: محور دوم در تجارت خارجی این است 
که نباید فقط به روابــط دوجانبه فکر کنیم و باید 
زنجیره های بین المللی شــکل دهیم و خودمان در 

جایگاه مناسب قرار گیریم.
وزیر صمت خاطرنشان کرد: محور سوم در تجارت 
خارجی اصــلاح ترکیب مبادی و مقاصد و ترکیب 
واردات و صادرات اســت ما نباید بعضی از کالاها را 
به طور خاص از برخی کشورها وارد کنیم که اگر آن 
کشور دچار مشکل شد ما هم دچار مشکل شویم 
همچنین نباید به صادرات به کشور خاصی وابسته 

شویم.
سید رضا فاطمی امین وزیر صمت تصریح کرد: باید 
به سمت صادرات دانش بنیان برویم و این موضوع را 

در سال آینده پیگیری خواهیم کرد.
وزیر صمت گفت: این سه محور در تجارت خارجی، 

زمینه های کاری زیادی را برای ما فراهم می کند.

وارداتخودروازاواخراردیبهشتآزادمیشود

مراسم رونمایی از اتوبوس برقی ایران خودرو دیزل با 
حضور مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، مشاور وزیر 
کشور در امور فناوری و معاون ایدرو در توسعه صنایع 

حمل و نقل برگزار شد. 
پروژه اتوبوس برقی ایران خودرو دیزل که براساس استراتژی های 
کلان گروه صنعتی ایران خودرو و بر پایه اتوبوس شــهری آتروس 
توســعه یافته، با نام تجاری ای-آتروس )e-Atros( معرفی شده 

است.
این اولین اتوبوس برقی گروه صنعتی ایران خودرو است که مطابق 
با استانداردهای بین المللی و فناوری های روز جهان به تولید رسیده 
و امروز در مراســمی، به عنوان پرقدرت ترین اتوبوس برقی ساخت 
داخل و با بالاترین ظرفیت باتری، به بازار حمل و نقل عمومی کشور 
معرفی شد.  بر این اساس، در این محصول از بهترین برندهای جهانی 
موتورهای الکتریکی با توان حداکثری ۴۷۵ اســب بخار و گشتاور 
حداکثری ۳۵۰۰ نیوتن متر بهره گرفته شده تا عنوان پرقدرت ترین 

اتوبوس برقی ساخت داخل را به خود اختصاص دهد.
اتوبوس برقی ایران خودرو دیزل در عین حال از بهترین برندهای 
جهانی باتری بهره می برد که با ظرفیت ۳۵۰ کیلووات ساعت، بالاترین 
ظرفیت باتری را در میان اتوبوس های برقی ساخت کشور داشته و 
با کالیبراسیون انجام شده بر روی محصول به منظور استفاده بهینه 
باتری، امکان پیمایش ۲۵۰ کیلومتر با هربار شارژ را خواهد داشت که 

از این نظر نیز پیشتاز است.
ایــن محصول با بهره مندی از پرقدرت ترین موتــور بازار و امکان 
بالاروی از شیب ۲۰ درصد به صورت ممتد و همچنین به کارگیری 
آخرین فناوری های مورد اســتفاده در اتوبوس های برقی در بخش 
ایمنی، آسایش و راحتی راننده و مسافران، به طور کامل برای استفاده 

در شرایط مختلف مسیرهای حمل و نقل شهری، آماده است.
اتوبــوس برقی ایران خــودرو دیزل که می تواند ســهم بزرگی در 
هوشمندســازی حمل ونقل عمومی کشور ایفا کند، از ویژگی هایی 
همچون طراحی بدنه و شاسی یکپارچه )مونوکوک(، ارتباط با مرکز 

داده، بازیابی انرژی، سامانه نمایشگر پیشرفته و سامانه خنک کاری 
برخوردار است.

یکی از بزرگ ترین مزیت های تولید این محصول در شرکت ایران 
خــودرو دیزل علاوه بر برخورداری از بزرگ ترین خط تولید اتوبوس 
در خاورمیانه، طراحی و ساخت کاملا بومی این محصول بر مبنای 
پلتفرم اتوبوس دیزلی آتروس است که باعث افزایش سرعت در تولید 

محصول نهایی و عرضه آن به مشتری خواهد شد.
بر اساس بررسی های انجام شــده، استفاده از اتوبوس برقی ایران 
خودرو دیزل برای جایگزینی ناوگان فرســوده حمل و نقل شهری، 
منجر به کاهش مصرف سوخت ســالانه ۴۰ هزار لیتر به ازای هر 
دســتگاه اتوبوس با میانگین پیمایش ۸۰ هزار کیلومتر در ســال و 
همچنین کاهش انتشــار ســالانه ۲.۳ تن گاز آلاینده به ازای هر 
اتوبوس خواهد شد.با توجه به سازگار بودن طراحی این محصول با 
استانداردهای جهانی، امکان اخذ مجوز و تاییدیه های بین المللی به 
منظور صادرات این اتوبوس به دیگر کشورها نیز وجود دارد و هزینه 
پایین تعمیر و نگهداری آن برای مصرف کنندگان، اتوبوس برقی ایران 
خودرو دیزل را به گزینه ای جذاب برای نوسازی ناوگان حمل و نقل 

عمومی شهرها تبدیل کرده است.
 اتوبوس برقی شرکت ایران خودرو دیزل با دستان توانمند کارگران 
و کارشناسان ایرانی تولید شده و برنامه ریزی لازم برای خودکفایی و 

ساخت داخل این محصول در دستور کار قرار گرفته است.

اتوبوس برقی گروه صنعتی ایران خودرو رونمایی شد 
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 تصویر روز

 پیــرو آگهــی منتشــره در روزنامــه هــای اطلاعــات  شــماره 28060 ، ابــرار شــماره 9401 و امــروز شــماره 1001 همگی
 مورخ 1400/12/03 مبنی بر اعلام مهلت پذیره نویسی عمومی حق تقدم های استفاده نشده لغایت 1401/01/03به منظور 
 تامین حقوق کامل ســهامداران محترم، به استناد مجوز شــماره 040-008/728603 مورخ 1400/12/22 سازمان بورس 

 و اوراق بهــادار ، مهلت پذیره نویســی عمومی حق تقدم اســتفاده نشــده به مــدت 15 روز و تا تاریــخ 1401/01/18
 هیات مدیره  تمدید می گردد.

شرکت صنایع تجهیزات نفت )سهامی عام(

آگهی تمدید مهلت پذیره نویسی افزایش سرمایه 
شرکت صنایع تجهیزات نفت )سهامی عام(

شماره ثبت: 84962 شناسه ملی:10101294315

مسابقات قهرمانی بهکاپ و بهکاپر استان تهران مسابقات مهارتی اسلالوم موتورهای مینی جی پی


	_GoBack

